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Styret i Sykehusinnkjøp HF inviteres til å treffe følgende vedtak: 
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1. Tvistesaker  

Nedenfor følger en oversikt over pågående KOFA-saker og rettslige prosesser som Sykehusinnkjøp HF 

håndterer per 7. juni 2022. 

KOFA-saker: 

Anskaffelse  Tvistetema  Status  
Nasjonal anskaffelse av 

reisebyråtjenester - 

Tjenestereiser og Pasientreiser 

 

Påstand om ulovlig 
direkteanskaffelse pga. skifte 
av kontraktspart i 
avtaleperioden. 

KOFA har ilagt overtredelsesgebyr på 10 % 
av anskaffelsens verdi (kr 294 643,-). 
Gebyret er betalt. 

Nasjonal avtale om 
ambulansebiler – avrop 
foretatt 
av Sykehuset Telemark HF 

Påstand om ulovlig direkte 
anskaffelse. 

KOFA har sendt varsel om 
overtredelsesgebyr. Merknader under 
utarbeidelse. 

Nasjonal avtale om 
ambulansebiler – avrop 
foretatt 
av Sykehuset Vestfold HF 

Påstand om ulovlig direkte 
anskaffelse. 

KOFA har sendt varsel om 
overtredelsesgebyr. Merknader under 
utarbeidelse. 

Nasjonal avtale om 
ambulansebiler – avrop 
foretatt 
av mange helseforetak 

Påstand om ulovlig direkte 
anskaffelse. 

Saksbehandling avsluttet, venter på 

avgjørelse. 

Nasjonal avtale om 
ambulansebiler – avrop 
foretatt 
av Sykehuset Innlandet HF 

Påstand om ulovlig direkte 
anskaffelse. 

Avgjørelse mottatt 24.05.22.  
 
KOFA konkluderte med at Sykehuset 
Innlandet HF ikke hadde brutt regelverket 
for offentlige anskaffelser. 

Nasjonal avtale om 
ambulansebiler – avrop 
foretatt 
av Helgelandssykehuset HF 

Påstand om ulovlig direkte 
anskaffelse. 

KOFA har sendt varsel om 
overtredelsesgebyr. Merknader under 
utarbeidelse. 

Nasjonal avtale om 
ambulansebiler – avrop 
foretatt 
av Helse Bergen HF 

Påstand om ulovlig direkte 
anskaffelse. 

KOFA har sendt varsel om 
overtredelsesgebyr. Merknader under 
utarbeidelse. 

Nasjonal avtale om 
ambulansebiler – avrop 
foretatt 
av mange helseforetak 

Påstand om ulovlig direkte 
anskaffelse. 

Saksbehandling avsluttet, venter på 
avgjørelse. 

Nasjonal avtale om 
ambulansebiler – avrop 
foretatt 
av Helse Stavanger HF 

Påstand om ulovlig direkte 
anskaffelse. 

KOFA har sendt varsel om 
overtredelsesgebyr. Merknader under 
utarbeidelse. 

Nasjonal anskaffelse av 
hurtigtester 

Påstand om ulovlig direkte 
anskaffelse 

Saksbehandling avsluttet, venter på 
avgjørelse. 
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Regional anskaffelse av 
operasjonsprodukter – Helse 
Sør-Øst RHF 

Påstand om at evalueringskrav 
knyttet til miljø er ulovlig og 
konkurransen må avlyses. 
Gjelder to delkontrakter i 
konkurransen.  

Avgjørelse mottatt 25.05.22.  
 
KOFA konkluderte med at Sykehusinnkjøp 
HF ikke hadde brutt regelverket for 
offentlige anskaffelser. 

Nasjonal anskaffelse av 
legemidler til behandling av 
kreftsykdommer 

Påstand om brudd på kravet til 
etterprøvbarhet.  

Tilsvar under utarbeidelse. 

Nasjonal anskaffelse av 
legemidler til behandling av 
kreftsykdommer 

Påstand om at det foreligger 
plikt til å avlyse konkurransen. 

Tilsvar sendt. 

Nasjonal avtale om 
ambulansebiler – avrop 
foretatt av mange helseforetak 

Påstand om ulovlig direkte 
anskaffelse. 

Tilsvar under utarbeidelse. 

 
Rettslige prosesser:  

Anskaffelse  Tvistetema  Status  

Nasjonal anskaffelse av 
vaskeritjenester   

Krav om erstatning og 
fastsettelsesdom for krav på 
betaling.    

Rettssak gjennomført 4. -11. november 
2021. Dom avsagt av Oslo tingrett som ga 
helseforetakene medhold på alle punkter. 
 
Saksøker har trukket anken.  
 

 

 

 

2. Oppdaterte vedtekter etter foretaksmøte 25. april 2022 

Opprinnelig tekst i § 9: 

§ 9 Ledernes ansettelsesvilkår 

SYKEHUSINNKJØP HF skal utarbeide en årlig erklæring om ledernes ansettelsesvilkår. Denne skal tas 
inn som en note i årsregnskapet. Erklæringen skal ha et innhold som angitt i allmennaksjelovens § 6-
16 a, og skal behandles på tilsvarende vis i foretaksmøtet som avholdes i SYKEHUSINNKJØP HF innen 
utgangen av juni hvert år. Det vises til allmennaksjelovens § 5-6 tredje ledd. 

Paragrafen er endret til følgende: 

§ 9 Retningslinjer og rapport om lønn og annen godtgjørelse til ledende personer 

Sykehusinnkjøp HF skal følge allmennaksjeloven §§6-16a Retningslinjer om fastsettelse av lønn og 
annen godtgjørelse til ledende personer i noterte selskaper, 6-16b Rapport om lønn og annen 
godtgjørelse til ledende personer i noterte selskaper og Forskrift om retningslinjer og rapport om 
godtgjørelse for ledende personer.  

Retningslinjer i samsvar med asal §6-16a og forskriften skal legges frem for godkjennelse i første 
foretaksmøte i 2023. Lønnsrapport i samsvar med asal §6-16b og forskriften skal senest legges frem 
for ordinært foretaksmøte fra og med 2023. 

 



 

 

Sykehusinnkjøp HF – www.sykehusinnkjop.no   

3. Building a Sustainable Antibiotic Supply Chain - How 
Companies can Contribute Event  

Centrient Pharmaceutical er en ledende leverandør innen ansvarlig produksjon av antibiotika og en 
aktiv forkjemper for å redusere spredning av antibiotikaresistens. I forbindelse med deres langsiktige 
satsning på bærekraftig produksjon, feiring av å ha nådd en viktig milepæl, inviterte de viktige 
interessenter til webinar for å diskutere fremtiden for bærekraftige leverandørkjeder.  

Sykehusinnkjøp HF, divisjon legemidler deltok som en av tre bransjerepresentanter for bærekraftig 
produksjon og innkjøp, sammen med AMR Industry Alliance og arrangøren. Etter en kort 
presentasjonsrunde åpnet man for å diskutere fremtiden for bærekraftige leverandørkjeder og svare 
på spørsmål fra 130 leverandører, hovedandelen fra Asia og Midt-Østen hvor problemene med 
antibiotikaresistens er utfordrende. 

 

4. Forprosjekt - innovasjonanskaffelse utslippsfri ambulansebåt  

Helgelandssykehuset HF og Sykehusinnkjøp HF er nå gang med et forprosjekt for å vurdere 
muligheten for å anvende mer miljøvennlige ambulansebåter i fremtiden. Forprosjektet har fått 
tilsagn på 300 000 kroner fra Forskningsrådet. 

Ønsket er å bruke utslippsfrie ambulansebåter når neste kontraktsperiode starter dersom 
forprosjektet viser at dette er realistisk. 

For å gjøre vurderingene som kreves trengs innspill fra blant annet maritime fagmiljøer og bedrifter 
innenfor helseteknologi, digitalisering og grønn energi. Dette inkluderer leverandører og 
forskningsmiljøer som også vil være sentrale i å senere utvikle en eventuell utslippsfri ambulansebåt. 

Markedsdialogen startet med et dialogmøte i Sandnessjøen den 24. mai. Her deltok leverandører og 
forskningsmiljøer. Sykehusinnkjøp HF er partner av Leverandørutviklingsprogrammet og de bidrar 
også i dette prosjektet.  

Dersom forprosjektet viser at anskaffelse av utslippsfrie ambulansebåter er realistisk, vil neste steg 
være en anbudsprosess. 

 

5. IKT – Åpenhet og sporbarhet - rundebordskonferanse 

I samarbeid med DFØ v/Statens innkjøpssenter og Oslo kommune, arrangerte Sykehusinnkjøp HF 
torsdag 2. juni en rundebordskonferanse som omhandlet åpenhet og sporbarhet i IKT-sektoren. 
Konferansen hadde 40 deltagere hvorav halvparten var leverandører og resten offentlige 
oppdragsgivere.  

Arrangementet var en direkte oppfølging av et webinar i februar med samme tema og et resultat av 
samarbeidsavtalen mellom Sykehusinnkjøp HF, DFØ v/ Statens innkjøpssenter og Oslo kommune. 
Målet er å jobbe for at menneske- og arbeidstakerrettigheter er ivaretatt i IT-anskaffelser. Det er 
særlig innen PC-er, mobiltelefoner og nettbrett dokumentert store utfordringer og det er derfor 
ønskelig med god dialog med leverandørmarkedet.  

Det ble satt av tid både til presentasjoner og gruppesamtaler og i oppsummeringen ble det enighet 
om at neste møte vil bli et webinar høsten 2022. Målet med disse møtepunktene er å finne gode 
løsninger i felleskap. Programmet ble godt tatt imot av deltagerne på rundebordskonferanser og det 
kom opp både praktiske løsninger og nye temaer for arbeidet videre.  

https://www.centrient.com/media/centrient-reached-key-milestone-sustainable-antibiotic-manufacturing
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6. Samarbeidsmøte med de svenske regioner om bærekraft 

Sykehusinnkjøp HF har siden oppstart hatt et samarbeid med de svenske regionenes nasjonale 
samordning for bærekraftige anskaffelser (“Regionernas nationella kansli för Hållbar Upphandling”). 
Samarbeidet er organisert praktisk mellom avdeling samfunnsansvar i Sykehusinnkjøp HF og den 
nasjonale samordningsgruppen i Sverige. Onsdag 1. juni ble det første fysiske møtet avholdt siden 
2019. På agendaen sto samarbeid om miljø- og klimakrav, og krav og oppfølging innen etisk handel. 
Det ble særlig sett på risiko og prioriteringer, nye måter for oppfølging for eksempel gjennom 
isotopanalyser og hvordan man best kan bruke tredjeparts miljømerker. Leverandørmarkedet til 
spesialisthelsetjenesten i Norge og Sverige er ganske likt, og det kan gi gevinster både for 
leverandører og oppdragsgivere ved felles krav og oppfølging på tvers av landene.  

 

7. Forsyningssikkerhet  

Sykehusinnkjøp HF opprettet ved årsskiftet et team som kontinuerlig overvåker markeds- og 
leveransesituasjonen til spesialisthelsetjenesten. Teamet har den senere tiden rapportert ukentlig til 
de regionale helseforetakene og Helsedirektoratet om den løpende situasjonen og anbefalt tiltak 
som helseforetakene kan gjennomføre for å sikre egen produksjon.  

Det er utarbeidet en prosess som for å sikre den interne samhandlingen i Sykehusinnkjøp HF, med 
spesielt fokus på å integrere prosessen i den daglige driften med oppfølging av avtaler og 
leverandører. 

 

8. Fra divisjonene; 

Tettere nordisk samarbeid om legemidler 

I de syv årene Nordisk legemiddelforum har eksistert, har man gjennomført to felles nordiske anbud 
innen legemiddelfeltet. Gjennom disse årene har helseministrene i Norge og Danmark, og senere 
også Island, inngått en felles nordisk avtale om felles anskaffelser og prisforhandlinger. Avtalen skal 
sikre at landene samarbeider, deler kunnskap og inspirerer hverandre til nye løsninger på områder 
som nye legemidler, bærekraft, horisontskanning, produksjon og forsyningssikkerhet. Nå blir 
samarbeidet enda tettere gjennom en felles nordisk strategi. Denne skal peke ut retningen for det 
fremtidige samarbeidet i Nordisk legemiddelforum. 

Oppfølging av avtalespesialister 

Helse Sør-Øst RHF (HSØ) inngår en egen avtale med avtalespesialistene som gis rett til å forskrive 
foretaksfinansierte legemidler (H-resepter).  

I alt ca. 110 avtalespesialister og noen vikarer har en slik avtale. Fagdirektørene i HSØ har i flere år 
tatt opp utfordringene med manglende kontroll med forskrivningen av avtalespesialistene. 

Sykehusinnkjøp HF har på vegne av HSØ fulgt opp H-reseptforskrivende avtalespesialister i en 40 % 
stilling. 

De prioriterte oppfølgingsområdene har vært innen anskaffelsen TNFBIO på virkestoffene 
golimumab (Simponi®), certolizumab (Cimzia®), ustekinumab (Stelara®) og secukinumab 
(Cosentyx®). Virkestoffbytte til det rimeligere alternativet adalimumab fra disse fire legemidlene har 
til nå gitt en årlig besparelse på 11,8 millioner kroner.   

https://www.hållbarupphandling.se/nyheter/544-nationella-kansliet-hos-samverkanspartner-sykehusinnkjop-i-oslo
https://www.hållbarupphandling.se/nyheter/544-nationella-kansliet-hos-samverkanspartner-sykehusinnkjop-i-oslo
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Etterlevelse av legemiddelavtaler har stor økonomisk betydning for RHF-ene både på kort og lengre 
sikt. 

God etterlevelse vil også være av stor betydning for leverandørenes villighet til å levere gode tilbud i 
framtidige konkurranser. Manglende avtaleetterlevelse kan lede til økt risiko for erstatningssøksmål 
fra leverandører til RHF knyttet til omsetningstap sett hen til volum forespeilet i anbud.   

Det er viktig at Fagdirektørene opprettholder og øker innsatsen for ytterligere å hente ut 
besparelsespotensialer og etterlevelse av legemiddelavtalene. 

Økt etterspørsel om leveranse av innkjøpstjenester til byggeprosjekt i divisjon vest  

Som i alle helseregioner, er det i Helse Vest stor byggeaktivitet. Innen anskaffelser er det to 
hovedområder byggprosjektene trenger Sykehusinnkjøp HF sin støtte til. Det ene er entreprisene 
knyttet til selve bygg-oppføringen, og det andre er utstyrsanskaffelsene – som igjen kan deles i det 
som har bygnings- og installasjonspåvirkning («BIP») og/eller lang ledetid - og det som «kan trilles 
inn». Til sist er det også en økende etterspørsel etter forvaltning knyttet til de ovennevnte avtalene 
(entreprise og utstyr inkl. utstyrsavhengig forbruksmateriell). 

I divisjon vest utgjør støtte til byggeprosjekter etter hvert en stadig økende del av aktiviteten innen 
både avdeling IKT & Byggprosjekt, MTU & Lab og Støttetjenester og administrative kjøp, og 
divisjonen er per i dag involvert i ca. 10 større byggprosjekter (over 500 mill. kroner) i Helse Vest. 

Knyttet til entrepriser har divisjonen over lang tid vært involvert knyttet til “mindre” ombygging og 
prosjekter knyttet til drift- og vedlikehold av bygningsmassen. Endringen de senere årene består i at 
det nå etterspørres støtte til etablering også av entrepriser for de store byggprosjektene hvor 
hovedregelen er at Sykehusinnkjøp HF har prosjektlederrollen. For at både entreprise- og 
utstyrsanskaffelsene skal bli av riktig kvalitet er det viktig at Sykehusinnkjøp HF blir involvert tidlig i 
byggprosjektfasen, slik at vi kan bidra til å sikre at leveransene følger byggprosjektene sin «puls og 
tempo/fremdrift», samt at våre rådgivere blir oppfattet å være en del av prosjektteamet. Også her 
ser vi en positiv utvikling, selv om det fortsatt er litt å gå på med hensyn til å få komplett oversikt 
over omfang/behov og leveringstider inn i byggeprosjektene. Divisjonen ser også stadig økende 
etterspørsel i forhold til å støtte byggprosjektene med avtaleforvaltningen, for eksempel oppstarts- 
og leveringsmilepæler, endringsordrer i prosjektfasen og eventuell garantioppfølging i ettertid. 

For å sikre kontroll og fremdrift mot alle store og “små” byggeprosjekter har divisjonen organisert 
seg med et «single point of contact», slik at byggprosjektene kan forholde seg til én overordnet 
koordinator, uavhengig av hvilken kategori/avdeling anskaffelsen skal gjennomføres. Denne 
koordinatorrollen ivaretar overordnet styring og rapportering og forhold som ikke er direkte knyttet 
til de enkelte anskaffelsene. Dette prinsippet er også etablert overordnet i Sykehusinnkjøp HF, og 
gjenspeiles i samarbeidsavtale med Sykehusbygg HF. 

 

9. Brev fra Næringsminister Jan Christian Vestre 

Sykehusinnkjøp HF mottok 1. juni brev fra Næringsminister Jan Christian Vestre sammen med andre 
offentlige oppdragsgivere.  

Brevet tar for seg balanserte kontraktsvilkår i offentlige anskaffelser, og henstiller til offentlige 
oppdragsgivere å være oppmerksomme på sitt ansvar for å tilby balanserte kontraktsvilkår.  

Se vedlegg.  
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10. LUP samling i Stavanger  

Nasjonalt program for leverandørutvikling (LUP) sin oppgave er å øke innovasjonseffekten av 
offentlige anskaffelser. LUP er en pådriver for at statlige og kommunale virksomheter skal skape 
innovasjon gjennom sine anskaffelser. NHO, KS, DFØ, Innovasjon Norge og Forskningsrådet er 
programansvarlige og NHO har programlederansvaret gjennom et sekretariat. Sykehusinnkjøp HF er 
partner i LUP. Som partner får man tilgang til kompetanse og metodikk innen offentlige anskaffelser.  

Nytt av året er at LUP har invitert partnerne sine til mer systematisk kompetansebygging og 
læring/deling på tvers av offentlige oppdragsgivere i statlig og kommunal sektor innen temaet 
innovative anskaffelser. Sykehusinnkjøp HF har nå seks medarbeidere som deltar på samlinger for å 
bygge kompetanse (kull 1). Denne kompetansebyggingen vil være verdifull i samarbeidet med 
helseforetakene. Sykehusinnkjøp HF opplever at helseforetakene i økende grad tar kontakt for å få 
bistand i forbindelse med innovasjonsprosjekter de enten er i gang med, eller planlegger å starte 
opp.  

Siste fysiske samling var 11.-12. mai i Stavanger. Her ble ulike innovasjonsprosjekt både fra 
kommunal og statlig sektor gjennomgått og man arbeidet med konkrete læringspunker og erfaringer 
fra disse.  

 

11. Holmenkollstafetten  

Holmenkollstafetten gikk av stabelen 14. mai og Sykehusinnkjøp HF deltok for fjerde gang. 
Interessen var formidabel, og påmeldingene raste inn da det ble åpnet for påmelding høsten 2021. 
Til slutt endte vi opp med hele 5 lag og til sammen 75 løpere fra alle divisjoner og 
stab/fellesfunksjoner. Opplegget for stafetthelgen var bygget over samme lest som ved forrige 
stafett i 2019, men utviklet videre for å få maksimal effekt både faglig og sosialt. Stafetthelgen ble 
innledet om ettermiddagen fredagen før løpsdagen med en fagdel, der både eksterne innledere og 
ikke minst interne ressurser fra alle divisjoner bidro. På løpsdagen startet programmet med felles 
lunsj i Eurests lokaler på Grev Wedels plass, utdeling av startnummer, stafettpinner, lagbilder osv., 
før den enkelte tok seg til startpunktet for sin etappe. Vårt beste lag løp på ca. 1.12, kun om lag 20 
minutter bak vinnerlaget i eliteklassen. På kvelden etter løpet var hele troppen samlet til felles tapas 
sentralt i Oslo sentrum. 

Det var et overordnet mål om å gjøre deltakelse så rimelig som mulig for foretaket. Blant premissene 
for å delta var blant annet deltakelse på fellestreningene i forkant, og ingen godtgjørelse av 
diett/overtid/reisetid i forbindelse med stafetthelgen.  

Arrangementet var svært vellykket og god stemningen blant våre ansatte hele veien. 

 

 

http://www.nho.no/
http://www.ks.no/
https://dfo.no/
https://www.innovasjonnorge.no/
https://www.forskningsradet.no/
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